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Haarlem, 12 april 2016 
 
 
Betreft: onderhoud en herinrichting Velserstraat 
 
 
Geachte commissie beheer, 
 
De startbrief Velserstraat staat voor donderdag 14 april op de agenda van uw vergadering.  
Het bewonerscomité Velserstraat kan zich deels vinden in het concept zoals dat er nu ligt. We 
zijn verheugd om te zien dat het stadsgezicht wordt meegenomen in het ontwerp en daarmee 
behoud van de klinkers en de bomen. Wel vinden wij dat er onvoldoende aandacht is voor 
parkeer- en speelruimte.  Daarnaast is het bewonerscomité van mening dat de Velserstraat 
gecategoriseerd zou moeten worden als 30 km/u wijkontsluitingsweg in plaats van een 50 km/u 
stadontsluitingsweg, zoals gespecificeerd in de HVVP uit 2003 en in de herziene versie uit 2010.  
 
 
Toepassing klinkers en behoud van bomen 
De kleverparkbuurt is een prachtige karakteristieke vooroorlogse wijk met mooie, statige huizen 
en kan met recht tot een van de mooiste wijken van Haarlem gerekend worden. In het HIOR 
wordt de wijk geroemd om de prachtige brede straten en de rustige wegindeling en wordt er zelfs 
gesproken over een wijk met allure. 
De Velserstraat wordt in het concept HIOR sept 2015 getoond als brede en groene straat met 
een voor de wijk kenmerkende authentieke wegindeling, zie afbeelding 1.  
 

 
 
Afbeelding 1. Velserstraat, met authentieke, kenmerkende uitstraling voor de wijk (Foto: HIOR 
Haarlem Noord concept september 2015, blz. 10) 
 
Wij zijn blij met het voorstel voor toepassing klinkers en behoud van bomen. Hiermee wordt de 
monumentale uitstraling behouden en doet het recht aan de mening van bewoners van de straat. 
Uit een peiling gehouden onder de bewoners in de Velserstraat blijkt dat 78 huishoudens van de 
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in totaal 90 huishoudens een stem hebben uitgebracht. Hiervan stemden 75 huishoudens voor 
klinkers. 
 
 
Versmallen trottoirs, verbreden weg voor aanleg brede fietsstroken 
Waar we de commissie beheer niet kunnen volgen is het versmallen van de trottoirs en het 
parkeren tussen de bomen om de weg te verbreden.  
 
In variant 1 wordt vrijliggende fietspaden over de huidige stoepen voorgesteld. Wij zijn sterk 
tegen op deze variant:   

 De Velserstraat is een zeer kinderrijke straat waar veel kinderen op de stoep spelen bij 
gebrek aan andere speelvoorzieningen in de directe omgeving. De vrijliggende 
fietspaden maken het te gevaarlijk voor kinderen om nog langer op de stoepen te spelen. 

 In de Velserstraat zijn twee scholen en een kinderdagverblijf gevestigd. De vrijliggende 
fietspaden maken het te gevaarlijk en chaotisch rondom deze plaatsen. Daarnaast lopen 
er dikwijls hele klassen over de stoepen naar de kweektuin, speeltuin, sportvelden, etc. 

 De woningen in de Velserstraat hebben geen voortuin. Het plaatsen van de fietspaden 
direct voor de ramen tast het woongenot van de bewoners sterk aan. 

 Het gebrek aan fietsverkeer op de weg is een uitnodiging voor het autoverkeer om hard 
te rijden wat de veiligheid van de straat aantast en onnodig extra verkeerslawaai 
veroorzaakt. 

 
Variant 2 komt meer tegemoet aan de wensen van de bewoners, maar ook tegen deze variant 
hebben we een aantal bezwaren: 

 Het toepassen van oren en neuzen om voldoende wegbreedte te creëren betekent dat 
25% van de parkeerplaatsen zal verdwijnen. Het is onduidelijk waar alle auto’s met een 
betaalde parkeervergunning die er nu staan dan moeten parkeren.  

 “Oren en neuzen” zijn niet in lijn met de kernvisie op de inrichting van de openbare 
ruimte van de Kleverparkbuurt die in het Streefbeeld wordt beschreven:  

“Kleverpark wordt op korte termijn aangewezen als beschermd stadsgezicht. Het is 
daarom belangrijk dat het monumentale karakter van de bebouwing en 
stedenbouwkundige opzet in de richting van de openbare ruimte wordt ondersteund en 
versterkt. De kenmerkende symmetrie van de profielen, die ook in de aanliggende 
buurten te vinden is, behouden, herstellen dan wel versterken met behoud van en 
aandacht voor zichtlijnen en het toepassen van authentieke materialen.” (blz. 26 HIOR 
Haarlem Noord). 

 De auto’s zullen dichter op de huizen geparkeerd worden dat vervelend is voor 
bewoners en minder speelruimte overlaat voor kinderen. 

 Onduidelijk is waarom er fietsstroken van 2 meter nodig zijn. De straten in het verlengde 
van de Velserstraat (bijvoorbeeld de Marnixstraat) hebben fietsstroken variërend van 
1,35-1,80 meter. Bij fietsstroken van 1,50 meter hoeven de huidige 
parkeervoorzieningen niet aangepast te worden. 

 
Wegcategorisering Velserstraat 
Waar we het oneens zijn met de commissie is het negeren van de besluitvorming in 2003 waar 
een grote meerderheid van de Raad voor invoering van 30 km/u in Velserstraat was. Ons inziens 
is 30 km/u in Velserstraat de meest logische keuze: 

 Veiligheid is van essentieel belang binnen deze kinderrijke straat en waarin twee scholen 
en een kinderdagverblijf zijn gevestigd. 

 Bij de keuze voor een variant die in het verlengde ligt van variant 2, zullen er fietsstroken 
op de rijbaan komen. Een lagere snelheid is dan veiliger voor de fietsers.  

 In het verlengde van de Velserstraat ligt de Van Ostadestraat. Deze straat is ingericht als 
30 km/u, hetgeen logisch is vanwege de versmalling in de Van Ostadestraat waar het 
verkeer toch niet harder kan. Het heeft geen zin om de Velserstraat als 50 km/u in te 
richten om het verkeer vervolgens in een fuik te laten rijden in de Van Ostadestraat.  



 Met het sluiten van het Deo ziekenhuis is de verkeersfunctie van de Velserstraat 
veranderd en is de verkeersdruk in de Velserstraat sterk afgenomen. In het 
bestemmingsplan van NeoDeo wordt de Velserstraat dan ook als 30 km/u straat 
gecategoriseerd. 

 De snelheid van 50 km/u leidt tot extra geluidsoverlast voor de bewoners. Bij 50 km/u is 
het geluid veroorzaakt door motoren harder dan veroorzaakt door banden. 

 De snelheid van 50 km/u leidt tot extra uitstoot van fijnstof dat slecht is voor de 
gezondheid van de bewoners en de schoolkinderen. 

 
Conclusie 
Het bewonerscomité Velserstraat kan zich volledig vinden in het voorstel in de startbrief voor het 
behoud van de bomen en toepassing van klinkers. Verder zijn we het eens met het voorstel om 
geen vrijliggende fietspaden toe te passen en daarmee een rustig, simpel en overzichtelijk 
straatprofiel te behouden.  
 
Met betrekking tot de categorisering van de Velserstraat als 50 km/u en bijbehorende wegindeling 
(oren en neuzen tussen bomen) zijn wij het oneens. In verband met veiligheid en eenduidigheid 
met de Van Ostadestraat zien wij een categorisering als 30 km/u met bijbehorende wegindeling 
als de meest logische keus en in lijn met het standpunt van nagenoeg alle stakeholders. 
Daarmee kan tevens een wegindeling worden toegepast waarbij mogelijke parkeerproblemen 
worden vermeden en de authentieke zichtlijnen worden behouden. 

 
Met vriendelijke groet,  
 
Bewonerscomité Velserstraat (namens 75 huishoudens), 
 
 
 
 


